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Dagordning 

 

 

- Parentation 
- Inledning  

 
1. Mötets öppnande. 

2. Val av mötesordförande och mötessekreterare. 

3. Justering av röstlängd och fråga om mötet är beslutsmässigt samt blivit behörigt 
utlyst. 

 
4. Godkännande av dagordning. 

5. Val av två justeringsmän, tillika rösträknare, att jämte mötesordförande justera 
 protokollet. 

6. Styrelsens verksamhets- och förvaltningsberättelse samt årsmötets fastställande 
av dessa. 

 
7. Revisionsberättelse. 

8. Fråga om ansvarsfrihet för styrelsemedlemmarna. 

9. Styrelsens förslag till verksamhetsplan med tillhörande budget för innevarande år 
samt medlemsavgift för verksamhetsår 2026 (nuvarande avgift 2025 = 150 kr för 
enskild och 300 kr för förening). 

 
10. Val av föreningsstyrelse. 

11. Val av två revisorer jämte en suppleant. 

12. Val av valberedning. 

13. Propositioner från styrelsen. 

14. Motioner från medlemmar. 

15. Övrig information. 

16. Mötets avslutande. 

- Information från Fältjägarkåren 

- Kaffe/Te och smörgåstårta 
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Styrelsens förslag till verksamhetsberättelse fÖr 2024 

 

I. INLEDNING  

Taptosignalen ljuder via högtalaren och flaggan halas. Teknikland och Milmus Z har 
genomfört ännu en säsong vid den gamla flygbasen i Optand. Det vi kan konstatera 
är att vi håller ställningarna.  
Publiktillströmningen detta år motsvarar i stort föregående år med över 10 000 

besökare utöver de mer än 12 000 som deltog i evenemanget Springmeet – Swedish 

Hot Rod Association och Veteranbilklubbens i Jämtland årliga evenemang i slutat av 

maj där även Teknikland och Milmus Z är engagerade. Detta tyder på att Teknikland 

med ett förhållandevis stort militärhistoriskt innehåll, alltjämt är ett intressant och 

lockande besöksmål – slutsats: Vi gör således ett bra jobb!  

Strävan är ju att varje år bjuda våra besökare på något nytt och inför årets säsong 

krqftsamlade vi till Militärmusikmontern, Soldatlivsutställningen, Staber och skolor i 

garnisonen samt Uniformsutställningen.  

Styrelsen har genomfört 10 styrelsemöten samt ett antal arbetsträffar. 

 

II. MEDLEMMAR 

Vid årets slut hade föreningen 44 medlemmar (44 2023). Av dessa var 5 stycken 

organisationsmedlemmar, nämligen: 

 Kamratföreningen Försvarets tekniska officerare, KamraToff 

 Kamratföreningen Norrlandsartillerister, KfNA, 

 Kungl. Jämtlands Flygflottiljs kamratförening, KJFKf 

 Fältjägarföreningen, FjF, 

 Jämtlands Fältartilleri, JFA, 

 
 

lll. ÅRSMÖTE 2023 

Föreningens årsmöte genomfördes onsdagen den 21 februari 2024 kl.18:30 i Café 

Kronan på Teknikland. 

 

 

IV.  STYRELSEN 

Ordförande Göran Jonsson  Vald till årsmötet 2025.  
 
Ledamöter: 
Sten Bredberg (Kf NA)  Vald till årsmötet 2026. Vice ordförande och kassör 
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Bernth Ohlsson (KJFKf)  Vald till årsmötet 2026  
Kaj Sandström (KamraToff) Vald till årsmötet 2025 
Sten Wadensjö  Vald till årsmötet 2026  Sekreterare 
Jan-Anders Jacobsson (FjF) Vald till årsmötet 2025   Webbmaster 
Lars Göran Jönsson  Vald till årsmötet 2026   
 
 
Suppleanter: 
Jan Nyström (KamraToff) Vald till årsmötet 2025 
Bo Olsson (KfNA)  Vald till årsmötet 2025 
Tord Andersson(KJFKf)   Vald till årsmötet 2025 
Mikael Wassdahl (FjF)   Vald till årsmötet 2025 
Oscar Ljungberg (Fältjägarkåren) Vald till årsmötet 2025 
 

 

V.  VERKSAMHETEN 

Den årliga och övergripande inriktningen gällande utställningsverksamheten i 

Garnisonen är att utveckla existerande utställningar, men också förmedla nya och 

intressanta koncept. Utvärderingen av 2023 och den efterföljande 

planeringsprocessen inför säsongen 2024, resulterade i att resurserna främst skulle 

fördelas på att utveckla Militärmusiken, temat Staber och skolor inom Östersunds 

garnison samt Uniformsutställningen. Målsättningen är att årligen byta ut minst ett 

tema i utställningen Soldatliv vilket också skedde. Två teman avvecklades för att ge 

plats åt temat benämnt ”Övningsverksamheten i skuggan av Kalla kriget”. Ett nytt 

inslag i miljön ute på Teknikland är ett högtalarsystem som har installerats i syfte att 

informera besökarna, men också att förstärka upplevelsen av olika utställningar och 

företeelser. Ur ett militärt perspektiv uppskattades signalen för revelj och tapto i 

samband med flaggans hissande vid anläggningens öppnande respektive halande  

vid stängning. 

Mycket väl fungerande - så kan husvärdsverksamheten för den gångna säsongen 

sammanfattas i mycket korta ordalag, vilket tyder på fortsatt stort engagemang från 

våra grundare i likhet med ”laguppställningen” avseende villigheten att ställa upp och 

bygga utställningar. Endast under en dag var museet obemannat med husvärd från 

våra led och detta på grund av sjukdom. Redan i början av juli var listan fulltecknad, 

dock var inte alla dagar ”dubblerade”. Vi kan också välkomna sex förstagångsvärdar, 

med en förhoppning att dessa personer också återkommer kommande säsong. Bland 

de frågor som framfördes av besökarna kring utställningen om Försvarsmakten idag, 

var det främst funderingar om utvecklingen och etableringen i Torråsen. Därutöver 
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frågor om eventuella regionala konsekvenser med utgångspunkt från medlemskapet i 

NATO. 

Föremålsprojektet som i likhet med utställningsprojektet finansieras huvudsakligen 

genom medel från SFHM, har fullföljts genom stort engagemang från 

grundarföreningarnas medlemmar. Projektet kommer att avslutas under 2025 vilket 

innebär att så gott som alla museiföremål är inknappade i databasen PRIMUS. 

Ytterligare utgallring och försäljning av materiel sker under kommande år, bland 

annat för att ge plats för de förnödenheter som skall behållas för framtiden. 

Fotoprojektet som syftar till att dokumentera föreningarnas fotoarkiv i databasen 

PRIMUS, liksom biblioteksprojektet har nedprioriterats det gångna året till förmån för 

arbetet med utställningarna och materielen. 

Planeringen av 2025 inleddes tidigt under hösten och redan i slutet av oktober var 

analysen av det gångna året i huvudsak genomförd som avstamp inför kommande 

år. I december stod det klart vilka förslag som skulle prioriteras och bearbetas 

ytterligare, därmed kunde också en preliminär inriktning inför 2025 läggas fast före 

årsskiftet. 

Avslutningsvis så kan det vara på sin plats att omnämna det faktum att såväl Berget 

som förrådet i Gråbodarna skall lämnas. Under hösten har vi fått vetskap om att 

föreningen har tiden fram till våren 2026 att tömma de utrymmen som disponeras i 

Lockneberget. I dag (i slutet av december) har vi emellertid ingen information om 

ersättningsförråd, även om alternativ finns är dessa dock av karaktären mindre 

acceptabla. Beträffande förrådet i Gråbodarna vet vi att uppsägningstiden är tre 

månader och att vi i skrivandets stund inte är uppsagda. Nuvarande planering 

innebär att ett mindre utrymme behövs som ersättning eftersom huvuddelen av 

materielen avses avyttras och eller återlämnas till SFHM. 

 
 

VI. EKONOMI  

Föreningens ekonomi är god. Förutsättningarna för en bibehållen god ekonomi är 

dock att projekt- och utvecklingsbidrag fortsatt beviljas samt att försäljning av 

överskottsmateriel kan ske. De disponibla medlen finns på Länsförsäkringar bank 

dels på ett fast räntekonto med 2,95% avkastning på insatt kapital samt på ett 

rörelsekonto där medel för årets verksamhet avsatts. 
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VII. SLUTORD      

Vi befinner oss fortfarande i tider som präglas av spänningar och öppna konflikter 

som fått en i huvudsak enad politikerkår att satsa på såväl den militära 

återuppbyggnaden som stärkandet av det övriga totalförsvaret.                                                                        

Detta har även präglat den gångna säsongen och det är tydligt att intresset för det 

militära och dess historia successivt har ökat. Noterbart är att detta inte är bara hos 

den manliga delen av besökarna utan också hos kvinnorna. Många frågor ställs om  

 

den fortsatta utvecklingen i Östersund och inte minst vad vårt medlemskap i NATO 

kommer att innebära. Förvisso inte historia men på något sätt måste vi 

uppmärksamma detta i vårt museum. En gammal sanning är ju att vi genom att 

kunna vår historia bättre kan förstå vår samtid och kanske även framtiden. 

                                                                                                  

 Göran Jonsson    Sten Bredberg 

 

 
 
Sten Wadensjö  Jan-Anders Jacobsson 
 
 
 
Bernth Ohlson   Kaj Sandström 
 
 
 
Lars Göran Jönsson 
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Styrelsens förslag till ekonomiberättelse (BR och RR) fÖr 2024 

BALANSRÄKNING             

     Ingående 240101  Utgående 241231     

Anläggningstillgångar 
Finansiella (aktier) 
 
Omsättningstillgångar                                                                 

    
22 500 

   
22 500 

     

Inventarier    0   0      

Fordringar    5 488:00   70:00      

Fasträntekonto    82 360:00   80 000:00      

Rörelsekonto 
 

   60 391:04 
 

  64 379:53 
 

 
 
 

    

    170 739:04   166 949:53      

SUMMA:        
 

     

              

Skulder och eget kapital            

Kortfristiga skulder    0:-   0:--      

Årets resultat    11 614:10   -3 789:51      

Eget kapital    159 124:94   166 949:53      

SUMMA:     170 739:04   170 739:04      

              

              

RESULTATRÄKNING             

              

Inkomster 

Medlemsavgifter  7 050:00 

Gåvor, försäljning 3 402:00 

Bidrag 21 950:00  

Räntor 3 294:84 

Bidrag utställningskostnader 3 519:80 

SUMMA:  39 216:64 

 

 Utgifter 

Utställningskostnader 14 310:90 

Volontärer 14 238:00 

Kostnadsersättningar  6 722:50 

Övriga kostnader 7 734:75 

SUMMA 43 006:15 

Årets resultat -3 789:51 
Summa summarum 39 216:64 
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Styrelsens förslag till verksamhetsplan och budget för 2025 

 
Styrelsen föreslår följande plan för föreningens verksamhet 2022: 

Verksamhet Budget 

Som delägare bidra till utveckling av Jämtland Teknikland AB Teknikland 

Medverka i Teknikland arbetsgrupper avseende bl.a. : 

 Marknadsföring och evenemang 

 Utställningar 

 Fastighet, Lokaler och utemiljö 

-”- 

Initiera och medverka i Tekniklands utveckling av utemiljön, varvid 
möjligheter att utöka förvarings- och utställningsytor inom- och 
utomhus prioriteras. 

-”- 

2025-års utställningsprojekt inriktas mot att utveckla museet 
främst i avseendet att åstadkomma flera synbara förändringar 
som blir direkt påtagliga utifrån ett publikt perspektiv och som inte 
erfordrar alltför stora och mer omfattande personella resurser. 

Milmus med 
stöd av 

Teknikland 

Översyn och genomförande av prioriterat materielunderhåll på  
utställningsmateriel såväl inom- som utomhus. 

-”- 

Avsluta Föremålsprojektet (registrering, uppläggning, 
dokumentation och utgallring av museimateriel och rekvisita). 

Genom 
Teknikland 

Genomföra omförrådsställning av materiel i Gråbodarna och 
förbereda avveckling av Lockneberget 

Milmus i 
samverkan med 
Fjk och Jamtli 

Rekrytera till och stimulera ideella arbetsinsatser. Milmus 

Delta i SFHM/SMHA aktiviteter. Teknikland 

Kostnadsersättningar och utbildning Milmus 

Övrigt (adm och inköp, marknadsföring, möten, försäkringar m.m.) 
 
 

Milmus 
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Förslag till budget för verksamhetsåret 2025: 
 

 

1) Eget kapital vid årets början 
2) Bidrag från Region JH och föreningens stiftare 
3) Frivilliga bidrag från medlemmar och försäljning av överskottsmateriel  
4) Ränta på Fasträntekonto (2,95% på 80 000 kr) 
5) Vidareutveckling av utställningsteman  
6) Utställningsmateriel och –fordon) 
7) Inkluderar även kostnader för volontäravtal 
8) Flytt från Gråbodarna och (ev) Lockneberget 
9) Måltids- och bilersättningar 
10) Administration, inköp, marknadsföring, möten, försäkringar 
11) Föreningens egna kapital vid årets början (166 949 kr) reducerat med budgeterat 

underskott på 10 000 kr. 

 

 

 

Inkomster  Not Utgifter  Not 

Från 2024 166 949 1) Utställningskostnader 10 000 5) 
Medlemsavgifter    6 600  Materielunderhåll   1 000 6) 
Bidrag  20 000 2) Rekrytera och stimulera 

ideella arbetsinsatser 
16 000 7) 

Gåvor o Försäljning 10 000 3) Omförrådsställning av 
materiel 

5 000 8) 

Ränteintäkter 2 400 4) Kostnadsersättningar 8 500 9) 

 (39 000)  Medlemsavgifter   500  

   Övriga kostnader 8 000 10) 

    (49 000)  

      

      

   Resultat eget kapital 156 949 11) 

      

      

      

Summa 205 949  Summa 205 949  


